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                                                     Nuuk, 14. april 2015 

 

I henhold § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremlægger jeg hermed følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Hvor mange operatører er der i Diskobugten der foretager transport af passagerer og 

varer med helikopter til byer uden lufthavne og bygder? 

2. Hvad er grunden til at Bell 212 helikopter ikke kan foretage beflyvning i mindre dårlig 

vejr og når der er mørkt? Har den ellers ikke mangler på de fornødne tekniske 

hjælpemidler eller mangler den tekniske hjælpemidler? 

3. Påtænkes der planer om at lave besparelser, på trafikområdet i Diskobugten? Hvis ja, på 

hvilke områder? 

4. Har Naalakkersuisut planer om bedre tilrettelæggelse og billigere trafikale forhold i 

Diskobugten der både er besværlig og dyrt? 

5. Hvordan beregner man prisen på helikopter trafik i byer og bygder i resten af kysten 

(Grønland) 

  (Medlem af Inatsisartut Anthon Frederiksen, Partii Naleraq) 

 

Begrundelse : 

Jeg stiller spørgsmål om det trafikale forhold i Diskobugten, på grundlag af det vi ved og da vi 

bliver kontaktet af borgerne i Diskobugten om det dårlige trafikale forhold, da det af og til 

helikopteren Bell 212 (Som bliver benyttet til byer og bygder uden lufthavne i Diskobugten) 

pågrund af mindre dårlige vejr, pågrund af mørke “pågrund af tekniske problemer” ikke flyver med 

konsekvenser for passagerer og rejsende. 
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Vi ved, når helikopteren Bell 212 afløser sin flyvning, at det til tider kan give forsinkelse med flere 

dage, og dette forsinkelse kan til tider give op til 14 dages forsinkelser med store konsekvenser for 

passagerer og rejsende. Sådanne forhold er helt uacceptable. 

Det går jo uden tvivl over rejsende, der har arbejde,er studerende samt andre med andre gøremål. 

Sejlads i Diskobugten om efteråret, om vinteren og om foråret er ikke altid bedst, med hensyn til 

sikkerheden, derfor er det helt nødvendigt med rute flyvning og svært at undværre  

Vi er også interesseret i at afdække, hvordan man beregner prisen i lufttrafikken med helikoptere på 

resten af kysten. 

Jeg ønsker besvarelse af mine spørgsmål indenfor 10 arbejdsdage. 

 


